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RM.0002.8.16.2019                        

PROTOKÓŁ Nr 16/2019 

z XVI Sesji VIII kadencji Rady Miejskiej 

w Piotrkowie Kujawskim 

odbytej w dn. 27 kwietnia 2020 roku. 

 

Ad. 1 - 5  

– Otwarcia XVI sesji Rady Miejskiej w Piotrkowie Kujawskim, o godz. 12.30 dokonał 

Przewodniczący Rady, Pan Arkadiusz Krzysztof Włodarski. Powitał wszystkich zebranych. 

– W posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych – na ustawową liczbę 15 radnych (lista obecności 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

– Quorum obrad stwierdził Przewodniczący Rady. 

– Na sekretarza XVI sesji wybrano radnego: Błażeja Fijałkowskiego. 

– Pan Arkadiusz Włodarski odczytała porządek obrad sesji. 

– Porządek obrad został przyjęty, 14 radnych głosowało za jego przyjęciem.  

– Protokół z XV sesji Rady Miejskiej w Piotrkowie Kujawskim został przyjęty jednogłośnie (14 

radnych opowiedziało się za jego przyjęciem). 

 

Ad. 6 

- Pan Sławomir Bogucki omówił swoje działania w okresie od ostatniej sesji. Powiedział m.in., że 

wykonuje czynności związane z istniejącymi przepisami prawa w zakresie obowiązków burmistrza. 

Bierze udział w wielu wideokonferencjach z przedstawicielami wielu instytucji. Jest w ciągłym 

kontakcie z SANEPIDEM w związku z pandemią COVID-19. Przygotowywane są, zgodnie z 

obecnie obowiązującymi przepisami prawa lokale wyborcze. Poinformował także, że trwa naprawa 

dróg równiarką. Przyjęto wniosek o dofinansowanie przebudowy ul. Topolowej. Pan Burmistrz 

odniósł się także do kwestii wniosku o zwołanie sesji nadzwyczajnej, złożonego przez radnego 

Błażeja Barczaka. Powiedział, że gdy wniosek ten wpłynął, sesja w normalnym trybie była już w 

planach, zatem nie było sensu zwoływać jej w przyspieszonym tempie. Jeśli chodzi o budowę 

studni głębinowej w hydroforni w Zborowcu, to Urząd Górniczy wstrzymuje nam prace, gdyż 

musimy czekać na wydanie przez nich zezwolenia na ruch górniczy, z uwagi na to, że studnia 

będzie wiercona na głębokość większą niż 100 metrów. Cały projekt jest gotowy do realizacji od 

1,5 miesiąca. Próbowano przyspieszyć procedurę wydania tego zezwolenia, ale się nie udało, a 

dokumenty musimy uzupełnić o dodatkowe mapy. 
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Ad. 7 

- Pan Arkadiusz Włodarski powiedział, że w ostatnim czasie realizował obowiązki statutowe 

Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

 

Ad. 8 a-b 

- Pan Arkadiusz Włodarski odczytał projekt uchwały Nr XVI/96/2020 w sprawie zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Miasta i Gminy Piotrków Kujawski. 

- Pan Jarosław Waszak wyjaśnił, że celem konsultacji jest wzmocnienie partycypacji mieszkańców 

w podejmowaniu ważnych dla gminy decyzji. Obecnie nie ma w naszej gminie innej możliwości 

przeprowadzania konsultacji, jak tylko na zebraniach z mieszkańcami. Proponujemy, aby stworzyć 

możliwość robienia konsultacji na podstawie ankiet, aby ograniczyć kontakt fizyczny ludzi. 

Radni przystąpili do głosowania. 

Wynik głosowania dot. uchwały Nr XVI/96/2020: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”,  

uchwała została przyjęta. 

- Pan Arkadiusz Włodarski odczytał projekt uchwały Nr XVI/97/2020 zmieniającą uchwałę w 

sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta i Gminy Piotrków Kujawski na lata 

2018-2023. 

- Pan Jarosław Waszak wyjaśnił, że jest to drugie podejście do przyjęcia tej uchwały. Poprzednio 

przyjęta uchwała nie uzyskała akceptacji Urzędu Marsząłkowskiego. 

- Pan Błażej Barczak zapytał czy w ramach konsultacji tego projektu była przeprowadzana ankieta? 

- Pan Jarosław Waszak odpowiedział, że była przeprowadzana ankieta w tej sprawie w 2018 roku. 

- Pan Błażej Barczak powiedział, że ludzie w ankietach kładli nacisk na budowę dróg. 

- Pan Jarosław Waszak odpowiedział, że z delimitacji wyniknęło, że największy nacisk musimy 

położyć na ludzi. Obecna forma programu rewitalizacji została wstępnie zaakceptowana i do 30 

kwietnia musimy ją przyjąć i przesłać do Departamentu Funduszy Europejskich. 

- Pan Sławomir Bogucki dodał, że próbowano forsować poprzednią formę programu, ale nacisk jest 

na „ludzi”. 

- Pan Błażej Barczak powiedział, że pojawił się zapis, że przy tworzeniu programu brały udział 

parafie, ale rewitalizacji nie podlegają żadne obiekty sakralne. 

- Pan Jarosław Waszak powiedział, że zespoły, które pracowały przy projektowaniu programu 

rewitalizacji wnosiły swoje uwagi i pomysły. Obiekty sakralne od samego początku nie wchodziły 

w grę. Kapliczki były proponowane, ale się nie udało. 

- Pan Błażej Barczak powiedział, że jest 6 placy zabaw. 

- Pan Jarosław Waszak odpowiedział, że można to robić z funduszy własnych. Strefa A w 

rewitalizacji to: park, rynek oraz M-GOPS. Chcemy wpisać się w wykaz programów województwa 

i móc sięgać po fundusze. 
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- Pan Sławomir Bogucki powiedział, że obszar rewitalizacji wyniknął na podstawie korelacji wielu 

danych i ich analizy. 

Radni przystąpili do głosowania. 

Wynik głosowania dot. uchwały Nr XVI/97/2020: 13 „za”, 1 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”,  

uchwała została przyjęta. 

 

Ad. 9  

- Pan Arkadiusz Włodarski poinformował, ze nie wpłynęły do niego żadne interpelacje na piśmie. 

 

Ad. 10 

- Pan Sławomir Kawczyński zapytał w jakim terminie od otrzymania zezwolenia, o którym mówił 

wcześniej Pan Burmistrz można rozpocząć prace nad budową nowej studni? 

- Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, że firma już czeka na rozpoczęcie prac. Jest to kwestia kilku 

dni. Czas trwania prac od ich rozpoczęcia to około 3 tygodni, nie dłużej. 

- Pan Jerzy Iglewski powiedział, że zbierane są dane na temat ilości folii do utylizacji od rolników. 

- Pan Sławomir Bogucki powiedział, że koszt utylizacji 1 tony takich odpadów to średnio 500 zł 

netto z uwagi na to, że mamy do czynienia z koniecznością podziału na frakcje odpadów. Utylizacja 

niektórych to 300 zł za tonę, a innych 800 zł za tonę.. Urząd potwierdził, że chcemy z tego 

skorzystać, a sprawa jest w toku. O przebiegu będziemy informować. 

- Pani Halina Wawrzyniak powiedziała, ze mieszkańcy gminy proszą o uruchomienie kasy w 

urzędzie, z uwagi na to, że wnoszenie opłat za pośrednictwem banku wiąże się z dodatkowymi 

kosztami. 

- Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, że dostęp do kasy w urzędzie będzie umożliwiony w 

najbliższym czasie, a o zasadach. Dodał, że jest on także odpowiedzialny za bezpieczeństwo 

pracowników oraz, że bez żadnych konsekwencji prawnych można uiścić opłaty w późniejszym 

terminie. Powiedział także, że dla urzędu jest to także utrudnienie, bo wpływa mniej środków. Jeśli 

stan braku zachorowalności będzie się utrzymywał, to podobnie jak targowisko, otworzymy urząd i 

inne jednostki. 

- Pan Sławomir Kawczyński zapytał w imieniu sołtysów, czy mają oni zbierać podatki? 

- Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, że jeśli sołtysi chcą zbierać podatki i potrafią to bezpiecznie 

zorganizować, to nikt nie może im tego zabronić. 

- Pan Krystian Betliński zapytał czy jest możliwość zaopatrzenia mieszkańców gminy w maseczki i 

rękawice? Poprosił o naprawienie dziur w nawierzchni drogi oraz o usunięcie śmieci z poboczy 

drogi biegnącej w kierunku Zborowca, przed świetlicą. 

- Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, że raczej urząd nie jest w stanie zabezpieczyć wszystkich 

mieszkańców w maseczki. Koszt jednej maseczki wielorazowego użytku to 4 zł, każdy powinien 
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otrzymać takie dwie maseczki. Dla całej gminy to koszt 163 tys. zł w zamian za to, że mieszkaniec 

wyda 8 zł. Rękawice są obecnie trudno dostępne, a ceny strasznie poszybowały w górę, koszt 

opakowania, który do tej pory wynosił 19 zł to obecnie 90 zł. Po jednej paczce na jednego 

mieszkańca to za mało. Te pieniądze można spożytkować dużo lepiej.  Odpowiedział w kwestii 

równania drogi, że oprócz równiarki, która objechała już wszystkie drogi, to na drogi trzeba 

skierować policję. W celu posprzątania pobocza w Zborowcu będzie skierowana ekipa. 

- Pan Jerzy Iglewski wyraził opinię w sprawie zbierania podatku przez sołtysów. Powiedział, że 

myśli, iż sołtysi będą go zbierać, mimo trudności. 

- Pan Sławomir Bogucki powiedział, żeby umawiać się z podatnikami wcześniej niż przypada 

termin wpłaty podatku, tak aby do 16-go zdążyć go wpłacić na konto urzędu. 

- Pan Krystian Betliński zapytał co dzieje się, że nie ma wody? Powiedział, ze mieszkańcy mają 

pretensje, iż nie było na ten temat informacji. 

- Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, ze woda jest wyłączana w godzinach 24.00 do 5.00. W dniu 

11 kwietnia była potężna awaria w Palczewie, gdy pękła rura i woda uciekała w grunt. Potem były 

jeszcze inne trzy awarie. W suche dni jest podwójne zapotrzebowanie na wodę ze względu na 

podlewanie ogródków. Dopóki nie będzie uruchomiona czwarta studnia, ten stan się utrzyma. 

Oczekuje się na zezwolenie z Gdańska, o czym burmistrz wcześniej wspominał. Jeśli ono będzie to 

natychmiast rozpoczną się prace nad budową studni. Powiedział także, że dodatkowo brak wody 

powoduje panująca susza, bo od 16 marca nie padał deszcz. Rolnicy ponadto budują studnie 

głębinowe, na co otrzymują dofinansowania. Urząd nie zezwala im na kopanie studni głębszych niż 

100 m, ale się odwołują i decyzje są różne. Poinformował, ze jako burmistrz podpisał petycję 

dotyczącą dewastacji ujęć wody dokonywanej przez kopalnię. 

- Pan Krystian Betliński podkreślił, że woda wyłączana jest od 24.00 do 5.00. 

- Pan Błażej Barczak powiedział, że on był wnioskodawcą zwołania sesji nadzwyczajnej w sprawie 

braku wody i nie uzyskał w tej sprawie satysfakcjonującej odpowiedzi. Powiedział, że usłyszał 

wiele sprzeczności, np. taką, że rolnicy są winni braku wody. Chciałby się dowiedzieć jakie 

działania i kiedy były podejmowane. Dodał, że jego zdaniem należy szukać innych rozwiązań na 

pozyskanie większej ilości wody. 

- Pan Sławomir Bogucki powiedział, ze musi wnieść jedną uwagę. Nigdy nie obwiniał on rolników 

za brak wody w gminie. Rolnicy dbają o swoje i im się nie dziwi. Poprosił aby nie wkładać mu w 

usta, ze on kogoś obwinia za ten stan rzeczy. Dodał, że kopalnię owszem, obwinia, ale nikogo 

więcej. Wymienił jakie kroki były podejmowane w celu zwiększenia wydobycia wody. Najpierw 

wiercono studnię w pokładach trzeciorzędu, na podstawie badań geologów, co spowodowało 

większe wydobycie. W kolejnym roku pogłębiano drugą studnię, a w 2019 roku następną i wtedy 

wody nie brakowało. Następnie przystąpiono do projektowania kolejnej studni. Przygotowywany 

jest także projekt studni technicznej na stadionie miejskim, aby na potrzeby stadionu nie korzystać z 
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wody pitnej. Kolejnym krokiem będzie projekt studni i oczyszczalni kontenerowej. Ujęcie wody w 

Rogalinie działa, ale jest mało wydajne. Następnie będzie projektowana kolejna studnia w terenie, 

ale projekt i pozwolenie to około 1,5 roku. 

- Pan Błażej Barczak zapytał kiedy formalnie rozpoczęto czwartą studnię? 

- Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, że jeszcze przed pogłębieniem trzeciej studni. Rozpoczęto 

wtedy projektowanie tej czwartej. 

- Pan Błażej Barczak zapytał kiedy można się spodziewać ukończenia prac? 

- Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, że w ciągu trzech tygodnie od otrzymania zezwolenia 

będzie wywiercona i w ciągu 3 dni uzbrojona. 

- Pan Błażej Barczak powiedział, że tyle się tej wody tu leje, że powinniśmy ją sprzedawać. 

Powiedział także, że ma nadzieję, że uda się zabezpieczyć gminę w wodę. 

- Pan Sławomir Bogucki powiedział, że przedstawia sytuację zgodnie z prawdą. 

- Pan Błażej Barczak powrócił do tematu wozu strażackiego, który miał być odsprzedany gminie 

Topólka. Powiedział, że otrzymał w tej sprawie odpowiedź od wójta gminy Topólka, który 

wielokrotnie prosił o wycenę wozu. Wóz ten nie był wystawiony do sprzedaży. Zapytał czy od 

ostatniej sesji były podjęte jakieś kroki w kierunku tej sprzedaży? Zapytał także czy wóz strażacki z 

OSP Połajewo jest już ubezpieczony? 

- Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, że aby robić wycenę to trzeba najpierw zadeklarować 

kupno. Wójt Topólki nie pojawił się jednak na jego zaproszenie w celu omówienia tej sprawy. 

Dodał, że z Panem Stokwiszem uzgodnił, że wóz ten pozostanie jako rezerwowy dla OSP Bycz, 

która ma uszkodzony wóz. Podsumował, że jeśli ta odpowiedź jest niewystarczająca to poprosił, 

aby na kolejną sesję zaprosić wójta gminy Topólka w celu skonfrontowania kwestii zakupu wozu 

strażackiego. 

- Pan Błażej Barczak powiedział, że jeśli dobrze rozumie, to uszkodzony wóz strażacki w OSP w 

Byczu stoi w garażu, a ten stoi „pod chmurką”.  

- Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, że w chwili obecnej tak jest, ale to się zmieni. Powiedział 

także, że w kwestii samochodu strażackiego z Połajewa to wypowiedział się już bardzo dokładnie. 

- Pan Błażej Barczak zapytał czy stawka za wywóz nieczystości od posiadaczy działek letniskowych 

została podniesiona? 

- Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, że stawkę ustalono na podstawie kosztorysu wykonawcy 

usługi i została ona podniesiona. 

- Pan Błażej Barczak zapytał czy dzikie wysypiska śmieci na terenie ośrodków wypoczynkowych 

zostały zlikwidowane? Zapytał także kto będzie obciążany kosztami takich wywozów? 

- Pan Sławomir Bogucki wyjaśnił, ze koszty te nie są przenoszone na mieszkańców, a wywozu 

dokonuje zakład komunalny. 

- Pan Błazej Barczak zapytał czy nie można tam zamontować fotopułapki? 



 6 

- Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, że jeśli ludzie nie nauczą się kultury bycia, to fotopułapki 

nic nie zmienią. 

- Pan Grzegorz Woźniak zaproponował zmianę systemu wywozu. Jego zdaniem podpisanie umów z 

każdym z letniskowców oraz postawienie koszy obok każdej posesji byłoby najlepsze. 

- Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, że nie do każdej posesji można dojechać śmieciarką, a 

obecnie zakład komunalny odbiera śmieci z wyznaczonych miejsc. 

- Pan Błażej Barczak powiedział, że co roku w naszej gminie nie są ustalane górne stawki, a w 

innych gminach są. 

- Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, że i u nas i w innych gminach stawki są ustalane na 

podstawie kosztorysów. 

- Pan Błażej Barczak zapytał kto dokonał wyceny działek sprzedanych ostatnio przez Gminę w 

centrum miasta? Na jakiej podstawie dokonano tej wyceny? 

- Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, ze to nie Gmina sprzedała te działki. 

- Pan Błażej Barczak zapytał czy zamknięcie kasy w urzędzie jest przepisem odgórnym? 

- Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, ze kasę zamknięto na podstawie przepisów dotyczących 

zachowania bezpieczeństwa dot. pandemii COVID-19. 

- Pan Błażej Barczak powiedział, że przyłącza się do prośby radnej Haliny Wawrzyniak w sprawie 

otwarcia kasy w urzędzie, bo ludzie stoją przed bankiem w długich kolejkach. 

- Pan Sławomir Bogucki powiedział, ze stosuje się do przepisów i obostrzeń ogólnych, a na 

pieniądzach przenosi się COVID. 

  

Ad. 11 

– Pan Arkadiusz Włodarski  po stwierdzeniu pełnej realizacji porządku obrad XVI sesji Rady 

Miejskiej w Piotrkowie Kujawskim VIII kadencji dokonała jej zamknięcia. 

Zamknięcie XVI sesji Rady Miejskiej w Piotrkowie Kujawskim nastąpiło o godz. 14:15 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała Joanna Zientkiewicz /-/                        

Przewodniczący Rady Miejskiej – Arkadiusz Krzysztof Włodarski /-/ 


